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Бојим се да ће ванредних парламентарних избора у Србији бити наредне године, и
то на силу. Беду, немаштину и разноразне порезе народ више не може да издржи. 

  

Београд -Управо зато сам забринут због "обећања" председника Србије и лидера ДС
Бориса Тадића да ванредних парламентарних избора неће бити - упозорава у разговору
за Данас Томислав Николић, лидер Српске напредне странке.

  

Кад кажете "биће избора на силу", шта под тим подразумевате?

  

- Мислим на огромне социјалне немире који ће потресати Србију наредне године. Да сам
лидер некадашњег ДОС, док су били опозиција, сакупио бих сто хиљада људи и довео
их у Београд. Али, ја другачије, одговорније схватам државу. Највише бих волео да се
договоримо око избора, да избегнемо то што ће бити. Нажалост, више немам никакву
комуникацију с председником Тадићем.

  

Да ли је утврђен тачан датум митинга и где ће бити одржан?

  

- Велики митинг Српске напредне странке биће испред Дома Народне скупштине,
највероватније између 22. и 27. јануара. Захтеви су послати Влади Србије, али одговоре
нисмо добили. Подсетићу, тражимо стопирање продаје Телекома, медијску
равноправност са чланицама владајуће коалиције, а тема о којој желимо да разговарамо
с представницима власти је и Косово и Метохија. Власт одбија да разговара са
опозицијом о Косову, чак одбија о томе да разговора и с неким деловима власти,
преузимајући тако за себе заслуге, али не и кривицу.
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Дакле, за вас Вук Јеремић није главни кривац?

  

- Најлакше је рећи крив је Вук Јеремић. Он је у ДС имао задатак да некако очува контакт
Владе Србије са државама које нису чланице ЕУ, да остави утисак да с њима желимо да
сарађујемо. Очигледно је да се неко у ДС преиграо, јер је Јеремић наставио да игра ту
улогу без обзира на прекоре из света.

  

Можда зато није ни изабран за потпредседника ДС?

  

- Знао сам да неће бити изабран, али се питам како то да човек који води спољну
политику земље у својој странци није међу пет потпредседника. Нисам успео да упознам
правог Вука Јеремића и не знам шта од њега, након изборне скупштине ДС, може да се
очекује. Ваљда ће се суочити са самим собом и одлучити којим путем ће ићи.

  

Ви то очекујете цепање ДС?

  

- Не. Странке на власти се не цепају, јер свако има привилегију, своје јавно предузеће.
На скупштини ДС изабрани су они за које је Тадић рекао да треба да буду изабрани.
Нормално је да председник бира свој тим, али зато не треба глумити демократију.

  

Председник ДС је са скупштине поручио опозицији да ће је победити на наредним
изборима?

  

- Надам се да, када је рекао "победићу их и на једној нози", није мислио на мене. Ја се
лошем не радујем и нисам више у странци у којој би требало да покажем да се радујем.

  

Можда је алудирао на вашу поруку премијеру Ђинђићу да је и "Тито пред смрт имао
проблема с ногом"?
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- Тачно је да сам то рекао, али сада ме нико није чуо да тако нешто говорим. Не мора
Борис Тадић таквим тоном да ми се обраћа. Чуо је он и када сам се извинио за оно што
сам некада морао да радим. Ми у СНС њему не желимо зло. Желимо му брз опоравак.
Али, пошто каже да ће избора бити тек 2012, надам се да не мисли ваљда да још годину
и по држи гипс. То ми све личи на она његова кочоперења којима је некада склон и која
га понекад одвајају од добрих и васпитаних људи. У сваком случају, зна Тадић да је СНС
једина конкуренција њему и ДС. Ми његове поруке схватамо озбиљно, јер су то поруке
моћног човека, који може свашта да уради.

  

Вратимо се на митинг. Страхујете ли од евентуалних нереда?

  

- Много митинга организовали смо без ексцеса, осим последњег, када је власт послала
навијаче, које у потпуности контролише, да нас туку. После Божића изаћи ћу у јавност и
рећи да је то митинг једне странке која жели промене и да је то митинг народа који
овако више не може.

  

Како ћете сада спречити нереде?

  

- До последњег тренутка нико неће знати како ће бити обучени наши редари, тако да
неће моћи да нам убаце било какве провокаторе.

  

Да ли ће на митингу учествовати синдикати?

  

- Позваћемо све који су незадовољни. Али, у Србији одавно нема синдиката. Не би било
никакве потребе да СНС ишта организује због тешког стања у земљи да имамо
синдикате какви су у Француској, Грчкој, Италији. Овде су синдикати на страни власти.
Па, недавно сам их видео и на Конгресу СПС.

  

Одакле вам баш сад идеја да Устав треба мењати, и то у делу који се односи на број
посланика?
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- То је оно што мислимо да је хитно, јер је скупштинска сала данас с 250 посланика
потпуно празна. Мање ће бити празна са 125 посланика и биће мањи трошкови.

  

ЛДП и СПО такође траже промену Устава, али у вези с преамбулом о Косову.

  

- Уколико бисмо избрисали ту преамбулу, поставило би се онда питање који део
територије Србије је уопште сигуран убудуће. Ето, господар српског новца Млађан
Динкић хоће својом "регионализацијом" да имамо педесет нових жаришта.

  

Верујете ли да ће до обећане рационализације владе доћи почетком 2011?

  

- Да власт мисли озбиљно, предложила би усвајање новог закона о влади и
министарствима, пре буџета за следећу годину. Ко прича о оваквом буџету, не прича о
рационализацији владе. То је лаж и обмана како би се стигло до јула када почиње
предизборна кампања, а тада ће се вратити причи о прикључењу Европској унији. Али,
више ни прича о уласку у Унију не може да покрене грађане из летаргије. Истраживања
показују да је власт крива што опада популарност ЕУ. Ова власт је од 2000. године
наовамо прокоцкала око 70 милијарди долара од донација и приватизације, а да ништа
није покренуто с мртве тачке.

  

Да ли сте с вашим коалиционим партнерима разговарали о будућим кадровским
решењима?

  

- Никада. Не знам ни да ли ћемо победити. Ако победимо, формираћемо владу с 12
министарстава.

  

Хоће ли у тој влади бити места за Богољуба Карића и Милана Бека?

  

- Богољуб Карић неће бити ослобођен одговорности, него ће моћи да дође у земљу како
би релевантним органима, и без икаквих политичких притисака, каквих сада има, пружио

 4 / 6



Томислав Николић: Биће избора, и то на силу
среда, 22 децембар 2010 16:40

одговоре на оптужбе с којима је суочен. Што се тиче Милана Бека, он је изузетно
способан човек, али не верујем да је спреман, као некада, да уђе у владу. Не знам шта су
му амбиције, али верујем да је и он разочаран, јер Србија је пакао и за богате и за
сиромашне.

  

СНС не добија новац из буџета. Ко су ваши финансијери?

  

- Све је чисто. Пише име и презиме, ко је колико уплатио. И нема других пара. Заиста
немамо никога из пословног света ко сме с нама и телефоном да разговара. Толика је
хајка на нас и повезивање с тајкунима, да богата господа не смеју ни да помисле на нас,
јер им можда неко чита мисли.

  

Виђате ли новог комшију из улице, Млађана Динкића?

  

- Нисам га још видео, али мислим да ћемо се сретати у гаражи. Ако га сретнем, јавићу му
се, али никада се нас двојица нећемо дружити, па ни као комшије.

  

Да ли сте изгладили неспоразуме с Божидаром Делићем, функционером ваше странке?

  

- Нисмо ни имали неспоразум. Нису тачне тврдње да нам се разликују ставови према
изручењу Ратка Младића. Никада ја нисам рекао да бих га изручио, већ да бих
испуњавао све међународне обавезе које је преузела Србија, исто онако као што то ДС
сада чини. Разговарали смо Делић и ја, и он је то схватио.

  

Има ли неслагања између вас и Александра Вучића?

  

- Има. Вучић навија за Звезду, ја за Партизан.
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